
P r o t o k ó ł  nr XVII/07 

z XVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  20 grudnia 2007r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 
 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1205. 

 

1. Otwarcie XVII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XVII nadzwyczajną sesję Rady 

Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza wraz z jego Zastępcą, radnych, kierowników  

i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na 

obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział 20  

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Nieobecna podczas alej sesji radna Pani Jolanta Kobak. 

 

3. Wybór sekretarzy 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Zuzannę Kasprzyk Wojciechowską, innych propozycji nie zgłoszono. Rada 19 głosami 

„za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się” poparła kandydaturę radnej, tym samym 

powołując ją na sekretarza obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Nie wniesiono żadnych uwag ani propozycji do proponowanego porządku obrad sesji, 

zatem Pan Przewodniczący poddał go pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 1, wstrzymało się – 0.  

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie ważności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Zatwierdzenie protokołu z  XVI sesji.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych  

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się 
zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz 
nieczystości ciekłych, druk nr 156. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie przez 
Burmistrza Miasta Kłodzka bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia 



prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz 
zasad rozkładania opłaty na raty, druk nr 157. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej 
Kłodzko na 2007 rok, druk nr 158. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na rok 2008, druk nr 
135 „a”. 

10. Sprawy różne. 
11. Zakończenie sesji. 
 
5. Zatwierdzenie protokołu z  XVI sesji.  

Zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 20 głosami „za”. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych  

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych 

na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych, 

druk nr 156 (zał. nr 1). 

 Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyższego 

projektu uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 156. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVII/146/2007 (zał. nr 2). 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości oraz zasad 

rozkładania opłaty na raty, druk nr 157 (zał. nr 3). 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyższego 

projektu uchwały.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 157. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVII/147/2007 (zał. nr 4). 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej 
Kłodzko na 2007 rok, druk nr 158 (zał. nr 5). 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały znajdujący się na druku 158. 
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Radny Pan Adam Kwas zapytał o dział 900 gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska zakup usług pozostałych 40 000 zł, jest to dosyć znaczny wydatek na koniec 

roku – Pan radny prosi o kilka słów wyjaśnień dot. celowości tego wydatku i dlaczego 

akurat on ma miejsce teraz.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma przypomniał, iż kwestie te omawiano na 

Komisjach, otóż w listopadzie wygasła umowa na sprzątanie miasta, podjęto nową 

umowę, która obowiązuje już w grudniu i obejmuje nowy, zwiększony zakres 

oczyszczania miasta (zmieniono kolejność odśnieżania ze strefy B na A – co pociąga za 

sobą zwiększone koszty). 

Radny Pan Janusz Kocoń poprosił o dostarczenie radnym wykazu ulic, które 

zostały objęte nowym zakresem utrzymania i oczyszczania.  

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara poinformowała,  iż złożyła 

autopoprawkę do powyższego projektu uchwały, która dotyczy zwiększenia sprzedaży 

posiłków w Szkole Podstawowej nr 3 i w Gimnazjum nr 1 w związku z czym zwiększono 

dochody o dochody ponadplanowe, równocześnie o 18 000zł zwiększając wydatki na 

zakup towarów żywnościowych. A więc w załączniku nr 1 należy dopisać dział 854, 

rozdział 85401 § 0830 wpływy z usług, zwiększenie dochodów o 18 000 zł, w złączniku nr 

2 dział 854 rozdział 85401 § 4220 zakup środków żywnościowych – zwiększa się wydatki  

o kwotę 18 000 zł. Wówczas § 1 uchwały otrzymuje brzmienie:  

1. Dokonuje się zmian w dochodach budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko, zwiększając 

dochody o kwotę 372 583 zł zgodnie z załącznikiem  nr 1 do niniejszej uchwały. 

2. Dokonuje się zmian w wydatkach budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko, zwiększając 

wydatki o kwotę 372 583 zł zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawione przez Panią Skarbnik 

autopoprawki. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Autopoprawki przyjęto. 

 Rada Pani Celina Włodarczyk zapytała dlaczego nie dokonuje się zmian w § 5 

proponowanej uchwały skoro wcześniej zmieniono kwoty dochodów i wydatków w § 1. 

 Pan Burmistrz wyjaśnił, iż zarządzeniem wprowadzono do przychodów i do 

wydatków  18 000 zł natomiast na przesunięcia wewnątrz paragrafów musi być zgoda 

Rady - co przed momentem uczyniono. 

Po tych wyjaśnieniach Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały 

znajdującej się na druku nr 158 z przyjętą autopoprawką.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVII/148/2007 (zał. nr 6). 

Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma, poinformował, iż prace 

nad budżetem miasta na rok 2008 dobiegają końca, jak wszyscy wiedzą były one trudne 

burzliwe, pełne inwencji, pomysłów i korekt – za co Burmistrz serdecznie dziękuje, 
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bowiem pracę tą wykonywano razem z komisjami. Wyłonił się z tego kształt budżetu. Pan 

Burmistrz z uwagą wysłuchał wniosków sformułowanych przez Wysoką Radę. Do 

wszystkich odniesiono się na ostatniej komisji budżetowej. Autopoprawką Burmistrz 

wprowadzi określone zmiany, a więc wycofa zakup auta, inaczej rozdysponuje środki  

z kilku zaoszczędzonych miejsc – co jest zgodne z propozycją Komisji Budżetu. Jeden 

punkt o który spierano się najbardziej to budowa kolei linowej. Ponieważ były 

zdecydowane głosy za tym, aby wycofać z budżetu miasta pieniądze na bezpośrednią 

inwestycje budowy kolei, a więc na linę, wagoniki, stację (na tę ofertę którą przysłał 

Dopelmayer) – po dłuższym zastanowieniu Pan Burmistrz zgodził się z tą argumentacją  

i wycofano w trakcie przygotowywania budżetu 9 mln zł z planowanych wydatków na 

budowę kolei linowej, natomiast zaproponowano pozostawienie w tym zadaniu 900 000 zł 

w rozbiciu: 600 000 na przyszły rok a 300 000 na rok 2009. Pan Burmistrz uważa, że 

jakieś przygotowania muszą nastąpić, bowiem w tzw. „chaszcze” inwestora nie można 

wpuścić. Na komisji budżetowej ustalono, że wszystkie ewentualne wzbogacenia tego 

terenu i tak później aportem trafią do spółki, która będzie zarządzała kolejami czy też 

twierdzą kłodzką. Dlatego też od miesiąca sierpnia trwały prace nad koncepcją 

zagospodarowania twierdzy.  

Pan Burmistrz przedstawił radnym koncepcję na co zamierza przeznaczyć określone 

środki, które również potrzebne są na dokumentację, na badania geologiczne i na inne 

kwestie związane z przygotowaniem dokumentów i terenu pod zafunkcjonowanie kolejki.  

Pracownia architektoniczna z Wrocławia przygotowała wizualizację ścieżki wygasłych 

zawodów, ścieżki edukacyjnej, która miałaby funkcjonować na obu twierdzach. 

Przedstawiono ją radnym w formie multimedialnej.  

 Radny Pan Adam Kwas wyraził zrozumienie, że konieczność prac studyjnych jest 

bezdyskusyjna jeśli dotyczy to instalacji kolejki, natomiast Pan radny zastanawia się czy 

nie należałoby iść w stronę rzetelnego biznesplanu czy symulacji ewentualnych korzyści  

i na tej bazie wejść później w twarde działania typu grunt, badania geologiczne, mając 

już szczegółowy i precyzyjny plan tego przedsięwzięcia i ewentualną symulację korzyści. 

Pan radny pyta również o przybliżony koszt tych inicjatyw ile ma kosztować adaptacja 

pomieszczeń na małej twierdzy, czy nie lepiej jest przeznaczyć kwotę 600 000 zł na 

prace konserwatorskie.  

Ponadto radny Pan Adam Kwas pyta czy nie dałoby się stworzyć w Kłodzku szkoły 

rzemiosł, bądź przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych kierunku konserwacja zabytków. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń podziękował za prezentację, wyraził przy 

tym pogląd, iż popiera inwestycję budowy kolei gondolowej tym bardziej jeśli będzie ona 

realizowana przez inwestora zewnętrznego. Podczas Komisji Budżetu proszono Pana 

Burmistrza o wstępny preliminarz wydatków na kwotę 900 000 zł. Pan M. Awiżeń prosi 

zatem o wyjaśnienie na jakiej podstawie zaproponowano kwotę 900 000 zł jako prace 
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rozpoczynające przygotowanie na budowę gondoli i co za te środki Burmistrz zamierza 

zrobić. 

 Radny Pan Zygmunt Żerkowski stwierdził, iż prezentacja ukazała dobry kierunek 

działań, a Owcza Góra w końcu ożyje. Powstanie nowy produkt turystyczny dla młodzieży 

szkolnej, który uatrakcyjni nasze miasto. Pan radny pozytywnie ocenia działania 

burmistrza, mała twierdza nabiera wyglądu, widać tam rękę gospodarza i z taką 

śmiałością należy podążać dalej w kierunku rozwoju Owczej Góry. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdza, iż przedstawiona koncepcja 

zagospodarowania małej twierdzy jest najbardziej trafiona, podoba się Pani radnej nie 

mniej jednak w materiałach jakie otrzymali radni jest mowa tylko o dokumentacji 

technicznej, odwiertach geologicznych o wszystkich innych pracach związanych  

z przygotowaniami pod inwestycję, której podejmie się przyszły, niezależny inwestor 

zatem Pani radna nie widzi tu odzwierciedlenia kwoty 600 000 zł do wydatkowania  

w roku 2008 i kolejnych 300 000 zł w roku 2009 – chyba, że Pani C. Włodarczyk nie 

rozumie prezentacji i materiałów jakie  przedłożono radnym. 

 Odnosząc się do wypowiedzi radnych Pan Burmistrz wyjaśnił, iż mowa jest  

o dwóch przestrzeniach: o kolei i o Owczej Górze – czyli zagospodarowaniu czerwonych 

koszar.  Z finansowania budżetowego wyjęto kolej linową, będzie to przedsięwzięcie, 

które musi sfinansować się samo, ktokolwiek będzie jego udziałowcem i taki biznesplan 

musi powstać w jak najszybszym czasie. Natomiast jeśli chodzi o zagospodarowanie 

przestrzeni zabytkowej jest troszkę inaczej. Finansowanie projektu nie będzie 

komercyjne, bowiem duże środki zamierza się pozyskać z Unii Europejskiej, a więc 

900 000 zł będzie traktowane jako koszt kwalifikowany projektu zagospodarowania 

twierdzy. Zatem kolej ma się sama sfinansować, natomiast twierdza póki co nie będzie 

mogła się sama sfinansować. Pan Burmistrz nie może podać konkretnego kosztorysu 

realizacji, na razie jest to koncepcja. Największym elementem kosztowym będą 

instalacje. 600 000 zł będzie potrzebne m.in. na dokumentację, przygotowanie terenu  

i wykonanie badań geologicznych. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk pyta czy w ramach środków 900 000 zł 

rozłożonych na dwa lata jest realizacja tych zamierzeń, które pokazał burmistrz  

w prezentacji. 

 Pan Burmistrz wyjaśnił, iż w ramach 900 000 zł to nie jest tylko pomysł, ale 

potrzebna dokumentacja i projekty, ponadto jest to koszt kwalifikowany przez UE do 

tego, aby starać się o dodatkowe środki.  

Kierownik Wydziału Rozwoju Pan Wojciech Zimoch w uzupełnieniu podał, iż kwota 

600 000 zł to szacunki uznano, iż niezbędne minimum kosztów jakie  

w przyszłym roku gmina może ponieść na dokumentację czy na wykonanie i ekspertyz  

i projektów to jest właśnie około 600 000 zł. Dochodzi do tego część prac 
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przygotowawczych, a więc część prac przygotowujących teren pod infrastrukturę kolejki. 

Musi być zwrócona szczególna uwaga na bezpieczeństwo turystów i o to musi zadbać 

miasto. Cała wytworzona infrastruktura będzie stanowiła aport w przyszłej spółce. Oprócz 

wizualizacji czy stanu do jakiego chcemy doprowadzić wnętrza muszą być rozwiązane 

takie podstawowe rzeczy jak sanitariaty, kanalizacja czy energia – i te zadania mieszczą 

się w ramach tej kwoty 900 000 zł na przestrzeni dwóch lat. 

 
Więcej pytań w dyskusji nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący ogłosił przerwę  

w obradach od godz. 1330 do godz. 1350. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na rok 2008, druk nr 

135 (zał. nr 7). 

 Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu budżetu 

znajdującego się na druku nr 135 jednocześnie przekazano Burmistrzowi wnioski jakie 

zebrano z poszczególnych komisji jak i swoje własne. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt Żerkowski poinformował, iż Komisja zajmowała się 

inwestycjami, które będą realizowane w roku 2008 i tymi, które będą kontynuowane. 

Większych uwag i zastrzeżeń nie stwierdzono. Członkowie komisji do budżetu 

ustosunkowali się przychylnie. 

 Przewodnicząca Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała, iż komisja nie wydawała opinii o budżecie ponieważ 

posiedzenie, zgodnie z planem opracowanym w styczniu tego roku, miało odbyć się  

w dniu dzisiejszym, a sesja  Rady Miejskiej miała być za tydzień – w związku z czym 

opinii o budżecie nie wydano, natomiast wnioski do budżetu komisja przedłożyła, były 

one przedmiotem dyskusji podczas posiedzenia Komisji Budżetu. 

 Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski  

poinformował, iż Komisja rozpatrywała przedłożony przez Pana Burmistrza projekt 

budżetu, zaopiniowała go pozytywnie zgłaszając dwie uwagi natury bardziej technicznej, 

aby w przyszłych budżetach uwzględniać prognozę wykonania budżetu w roku bieżącym, 

jak również wnioskowano, aby w przyszłorocznych budżetach bardziej szczegółowo 

opisywać zadania inwestycyjne ponieważ niektóre potraktowane są dosyć hasłowo. 

Generalnie wydano pozytywną opinię do projektu budżetu.  

 Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego radny Pan 

Zdzisław Duda poinformował o pozytywnej opinii do projektu budżetu na rok 2008. 

 Radny Pan Adam Kwas w dalszym ciągu oczekuje na bardziej szczegółowe  

i wnikliwe kalkulacje jeśli chodzi o zamierzone zadania na twierdzy.  Radny apeluje, aby 

w trybie błyskawicznym odbyło się posiedzenie Rady w tej sprawie, aby zapoznać 
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radnych z wyliczeniami dotyczącymi całokształtu zagadnienia twierdzy, bowiem jest wiele 

innych zadań, które czekają na wykonanie np. chodniki, dziury, rozbite lampy czyli to, co 

ludzi najbardziej boli. Jeśli natomiast jest jakaś wizja to do niej powinny być chłodne, 

rzetelne wręcz drobiazgowe kalkulacje. Radny Pan Adam Kwas przypomniał, iż 

kilkakrotnie apelował o oszczędności, jednak raczej projekt budżetu oszczędności nie 

przewiduje. Dlatego Pan radny prosi o oszczędności. Budżet oczywiście jest planem 

dlatego Pan radny A. Kwas życzy, aby wszelkie zamierzenia zostały wykonane. Ponadto 

Komisja Rewizyjna wnioskowała o wprowadzenie budżetu zadaniowego do naszej gminy, 

po to, aby wszelkie zamiany miały realne twarde oparcie w cyfrach, kalkulacji i chłodnym 

wyliczeniu.  

Radna Pani Celina Włodarczyk uważa, że projekt budżetu na rok 2008 został 

przeszacowany. W dziale 700 gospodarka mieszkaniowa zapisano, iż gmina uzyska 

dochody ze sprzedaży mienia gminnego w kwocie 4 600 000 zł. Podczas posiedzenia 

Komisji Budżetu nikt nie był w stanie określić co na tą kwotę ma się złożyć, jaki majątek 

będzie sprzedawany. Jedyna rzecz jaką usłyszano to sprzedawanie obiektu po byłej coca 

coli, za który planuje się wirtualne pieniądze bo ponad 2 mln. zł. Ogromne 

zainteresowanie ma być również gminnymi lokalami mieszkaniowymi, planuje się, że ich 

sprzedaż przyniesie dochód 4 mln  zł. Pani radna jest przerażona śmiałością 

wydatkowania środków, np. turystyka - 3 488 000 – tyle zaplanowano wydać w dziale 

turystyka – promocja to należy łączyć bowiem porozbijane są wydatki w innych działach 

na tzw. promocję. Promocją zajmują się już w tej chwili wszystkie zakłady budżetowe, 

wszystkie działy klasyfikacyjne budżetu i np. w administracji publicznej w dziale 750 

oprócz wydatków, które są rozpisane pod konkretnymi nazwami na łączna kwotę  

530 284zł jedno tylko pokazujemy, że na promocję gminy wydamy 397 800 zł. Zdaniem 

Pani radnej wydajemy za dużo w momencie kiedy nas na to nie stać. Wydatki majątkowe 

w turystyce opiewają na wartość 3 120 000.  

Podsumowując radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iż budżet przygotowywali 

fachowcy, opinia RIO jest pozytywna, przeraża natomiast fakt ilości  błędów 

rachunkowych.  

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski przedstawił uchwałę Nr III-220/07 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu  z dnia 3 grudnia 2007r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Kłodzka projekcie budżetu na 2008 rok wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami (zał. nr 8). 

 Radny Pan Zygmunt Żerkowski po zapoznaniu się z prognozą  sprzedaży 

nieruchomości gminnych stwierdza, iż nie ma zagrożenia w zrealizowaniu dochodów ze 

sprzedaży mienia komunalnego.                                                                               
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 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń poprosił o potwierdzenie informacji czy 

planowana kwota 600 000 zł jest zapewnieniem udziału własnego gminy w ewentualnych 

staraniach się o środki zewnętrzne na projekty inwestycji kolei gondolowej.  

 Pan Burmistrz potwierdził intuicję Pana radnego, po czym Pan Wojciech 

Zimoch dodał, iż dokładnie tak się stanie - kwota 600 000 zł będzie wykazywana jako 

środki własne w projekcie infrastrukturalnym technicznym w przygotowaniu inwestycji 

pod kłodzką kolej gondolową. 

Pan Wojciech nie  chciałby jednak na tym etapie wypowiadać się odnośnie proporcji  

w jakich będzie to dofinansowanie zachowane ponieważ jest to płynne, może być 50/50 

bądź też 80/20 trudno jest to w tej chwili określić.  

Więcej pytań nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowań. 

W pierwszej kolejności Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji 

Budżetu, dot. wykreślenia z wykazu zadań majątkowych na rok 2008 kwotę 

900 000 zł.  

Głosowanie: za – 0, przeciw - 20, wstrzymało się – 0. Wniosek odrzucono. 

Następnie Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie blokiem autopoprawek  

Burmistrza Miasta Kłodzka, które na wniosek Komisji Budżetowej zostały uwzględnione. 

Głosowanie: za – 20, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawki przyjęto. 

Następnie Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całej uchwały budżetowej 

na rok 2008 znajdującej się na druku nr 135. 

 Przed głosowaniem radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę, iż pomiędzy 

17 a 20 grudnia nastąpiły zmiany w druku: projekt uchwały w sprawie budżetu na rok 

2008, przegłosowano poprawki, a teraz należy poinformować Wysoką Radę o zmianach 

cyfrowych, które nastąpiły i są zapisane w §2, §9 i są różnicami pomiędzy pierwotnym 

projektem, a projektem budżetu z 17 grudnia, najpierw należy to przegłosować,  

a dopiero potem całą uchwałę budżetową.  

 Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara wyjaśniła, iż autopoprawka mówi  

o zmianie w § 2 uchwały: punkt 1 otrzymuje brzmienie: Wydatki bieżące w wysokości 60 

377 332 zł. 

Punkt 2 §2 otrzymuj brzmienie: wydatki majątkowe w wysokości 11 989 928 zł. 

Zmiana ta nastąpiła w wyniku przyjęcia wniosku Komisji Budżetu dot. wykreślenia  

z wykazu zadań majątkowych zakupu samochodu służbowego, dlatego zmniejszyły się 

wydatki majątkowe o 60 000 zł, natomiast zwiększyły się o 60 000 zł wydatki bieżące. 

§ 9 uchwały otrzymuje brzmienie;  

Ustala się dotacje: 

1) przedmiotowe zgodnie z załącznikiem nr 8 w wysokości – 785 800 zł, 

2) podmiotowe zgodnie z załącznikiem nr 9 w wysokości  - 3 873 290 zł 
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3) celowe na zadania własne zgodnie z załącznikiem nr 10 w wysokości – 

2 414 000zł. 

Te poprawki też wynikają z przyjęcia wniosków Komisji Budżetowej. 

Pytań ze strony radnych nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały budżetowej na rok 2008 znajdującej się na druku nr 135 z przyjętymi 

autopoprawkami.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVII/149/2007 (zał. nr 9). 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma. 

Podziękował bardzo serdecznie za pracę, którą wspólnie wykonano. Sytuacja personalnie 

tak się potoczyła, że budżet przygotowywała nowa Pani Skarbnik – za co Pan Burmistrz 

bardzo serdecznie podziękował Pani Agnieszce Czuczwara, która w rekordowo szybkim 

czasie potrafiła ten budżet ogarnąć. Jest to budżet w miarę nowatorski, którego 

współautorem jest również Rada Miejska.  Jest to budżet pierwszy, aktywny, którego 

konsekwencje i skutki będą trwały do końca kadencji. Pan Burmistrz bardzo serdecznie 

podziękował za determinację we wpieraniu tych inicjatyw, które uważane są wspólnie za 

realne do osiągnięcia. Budżet jest zrównoważony, a wszystkie wskaźniki zadłużenia są na 

bezpiecznym poziomie. 

Pan Burmistrz w imieniu dzieci, podziękował za podjęcie odważnej decyzji związanej  

z lodowiskiem.  

 

10.  Sprawy różne. 

Pan Przewodniczący poinformował, iż 28 grudnia w piątek o godz. 1000  odbędzie się 

sesja Rady Miejskiej. 

Pan H. Urbanowski odczytał również życzenia świąteczne i noworoczne jakie nadesłano 

do Rady Miejskiej w Kłodzku. 

 Radny Pan Zdzisław Duda zapytał o to, jakie były przyczyny rozwiązania umowy  

o dostawę usług internetowych z firmą NET GATE. 

 Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk zwrócił się z prośbą do członków Komisji 

Budżetu o spotkanie we czwartek o godz. 1300. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o to, ile wydano środków na lodowisko, 

bowiem z dokumentów jakie posiada Pani radna wynika, iż bez znajomości zarządzeń 

grudniowych, do tej pory wydano na lodowisko ponad 230 000 zł, a będzie to dopiero 

pierwszy miesiąc funkcjonowania lodowiska.  

 Radna Pani Teresa Ludwin zwróciła się z prośbą do Pana Burmistrza  

o rozwiązanie problemu Pani Weroniki Cykowskiej, aby w sposób jednoznaczny 
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problemowa sprawa została załatwiona  i nie przechodziła do realizacji przez radę 

kolejnej kadencji. 

Ponadto Pani radna serdecznie podziękowała Pani Dyrektor za udostępnienie do 

zwiedzania sal muzeum dzieciom i młodzieży niepełnosprawnej, podziękowania Pani 

radna skierowała również pod adresem Pana Dyrektora OSiR i pracowników za chęć 

pomocy w zorganizowaniu dużej imprezy dla dzieci i młodzieży niepełnosprawnej. 

Pan Przewodniczący również podziękował za umożliwienie zwiedzania (nieodpłatnie) 

twierdzy dla młodzieży szkół ponadgimnazjalnych w Kłodzku. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń zwrócił się z prośbą, aby właściwie 

zaopiekować się zwierzętami, które są przy szopce, bowiem spada temperatura powietrza 

i jest obawa, aby zwierzętom nie stała się jakaś krzywda. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o regulamin konkursu pn. Lew 

Kłodzkiego Biznesu, kto fundował nagrody i kto miał prawo zgłaszać do konkursu 

określone instytucje. 

 Na pytanie radnego Pana Zdzisława Dudy dot. usług internetowych wyjaśnień 

udzielił Pan Tomasz Chmielowski Sekretarz Gminy – otóż skończyła się umowa, 

przeprowadzono badanie rynku i wybrano nową, najkorzystniejszą ofertę. 

 Kwestie kosztów lodowiska wyjaśnił Pan Burmistrz B. Szpytma. Poinformował, iż 

lodowisko kosztuje 132 000 zł, taka  informacja jest w BIP, tyle zapłacono za użyczenie, 

dochodzą koszty przyłącza, szacowane na kwotę ok. 20 000 jest ono wzbogaceniem na 

trwałe budynku ratusza i pozostanie na okoliczność innych imprez. 55 000 zł to kwota 

tegorocznego budżetu, otrzymano dodatkową kwotę 147 000 zł wpływów z akcyzy na 

alkohol, środki te nie były przeznaczone na lodowisko, Państwo radni z tych pieniędzy 

przeznaczyli 77 000 zł reszta jest rozdysponowana zgodnie z wolą radnych, a więc 

przejdzie jako środki niewygasające i będzie to kwota przeznaczona na wypoczynek letni 

dla dzieci ze środowisk zagrożonych. Kwota 26 000zł bierze się stąd, iż ze środków 

alkoholowych wydano 106 000 zł natomiast 26 z edukacji to daje kwotę 132 000 zł. 

 Odnośnie sprawy Pani Cykowskiej Burmistrz przyznał, iż jest to trudna kwestia. 

Pan Burmistrz w miesiącu styczniu wyraził wolę załatwienia tej sprawy, burmistrz  

R. Wójcik też miał takie zadanie. Dla przypomnienia tematu Pan Burmistrz wyjaśnił, iż 

Pani Cykowska mieszka w lokalu, który składał się z trzech mieszkań. W tej chwili Pani 

Cykowska po opuszczeniu przez lokatora jednego z mieszkań zajęła drugie mieszkanie  

w tej chwili powierzchnia mieszkania należącego do Pani Cykowskiej, która jest głównym 

najemcą wynosi ok. 160m2. Obok jest jeszcze jedno mieszkanie zajmowane przez  Pana 

Owczarka. Zgodnie z wcześniejszą deklaracją Pan Burmistrz spotkał się z Państwem 

Owczarek, którzy wyrazili wolę zamiany mieszkania, ale ponieważ jest chory,  

a lokalizacja blisko pogotowia przychodni i apteki jest bardzo wygodna więc oczekiwałby 

aby przyszłe mieszkanie również znajdowało się w pobliżu tych instytucji. Dlatego też do 

 10 



czasu kiedy Pan Owczarek dobrowolnie nie zgodzi się na opuszczenie zajmowanego 

lokalu nie ma możliwości wysiedlenia go, a przez co sprawy nie można załatwić. Nie wie 

Pan Burmistrz kiedy w okolicy ul. Armii Krajowej zwolni się mieszkanie, które będzie 

satysfakcjonowało Pana Owczarka. 

Co do zwierząt, Burmistrz przeprowadził rozmowę z pracownikami, bowiem rzeczywiście 

spadła temperatura. Dowiedział się, iż kozy są alpejskie i niska temperatura im nie 

szkodzi, owce są niestrzyżone, mają długie runo i ponoć nie jest im zimno. Nie mniej 

jednak w przypadku bardzo niskich temperatur będą transportowane na twierdzę.  

 Pan Burmistrz wyjaśnił, iż Lew Kłodzkiego Biznesu to nowa inicjatywa, która ma 

wspierać kłodzki biznes, pokazywać nowe pomysły przedsiębiorców. Powołano kapitułę, 

która wyłoniła przedsiębiorców kłodzkich, którzy wyróżnili się z pośród innych 

pomysłowością i inicjatywą w prowadzeniu określonej działalności. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń odniósł się do lakonicznej odpowiedzi 

Pana Sekretarza, poprosił więc o przedstawienie z kim i kiedy została podpisana umowa, 

jakie były oferty. Pan radny prosi o dostarczenie kopii umów. 

 Pan T. Chmielowski – Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż oferty były przedstawione na 

posiedzeniu komisji, umowę podpisano z firmą Dialog, natomiast wszystkie dokumenty 

będą Panu Wiceprzewodniczącemu dostarczone. 

 Radny Pan Zdzisław Duda stwierdził, iż Pan sekretarz obiecał na komisji, iż 

dostarczy te oferty jednak do dnia dzisiejszego żaden dokument do komisji nie trafił, 

zatem prosi Pan radny o przedłożenie tych ofert, jeśli nie jest to możliwe w dniu 

dzisiejszym to prosi o przedłożenie na następną sesję. 

Niestety na mieście krążą różne plotki i wersje, które Pan radny chce wyjaśnić. 

 Pan T. Chmielowski stwierdził, iż takie sugestie, że załatwimy to po cichu  

w gabinecie do Pana Sekretarza nie docierają, i do czasu kiedy ten burmistrz będzie 

burmistrzem nie dotrą. 

 Radny Pan Zdzisław Duda nie rozumie wypowiedzi Pana Sekretarza, ale 

bulwersuje radnego to, co mówi teraz Pan Sekretarz i to co mówił na komisji.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk odniosła się ponownie do kwestii przyznanych 

wyróżnień w postaci Lwa Kłodzkiego Biznesu. Zdziwienie Panie radnej wynika stąd, iż  

w mieście Kłodzku od lat organizowane są różne akcje na rzecz osób potrzebujących  

i Pani radna angażuje się w takie działania, wielu przedsiębiorców z Kłodzka udziela 

wsparcie na takie okoliczności – przykładem jest zbliżająca się wigilia dla najuboższych. 

Pytania odnośnie wyróżnień Lwa Kłodzkiego Biznesu pochodzą od ludzi, dlaczego nie 

wiedzieli o organizowaniu tej imprezy? Po czym okazuje się, że spośród nagrodzonych nie 

ma właśnie tych przedsiębiorców, którzy pomagają najuboższym. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń nie zrozumiał do końca wypowiedzi Pana 

Sekretarza, odebrał sugestie, że były rozmowy, lub próby rozmów korupcyjnych, jeżeli 
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Pan Sekretarz brał udział w takich rozmowach to radny prosi o informację z kim i kto 

takie oferty składał.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma odniósł się do wypowiedzi radnej Pani C. Włodarczyk. 

Wyjaśnił, iż organizowane są różnego rodzaju konkursy i nie może zagwarantować, że 

100% ludzi będzie wiedziało o wszystkim co się dzieje w Kłodzku.  Burmistrz bardzo ceni 

przedsiębiorców, którzy pomagają i wspierają pewne społeczne kwestie w mieście. 

Większość z bardzo dobrym skutkiem i wyczuciem sytuacji pomaga potrzebującym. 

Natomiast to był konkurs Lwa Kłodzkiego Biznesu, inne były kryteria, oceniano nie pomoc 

słabszym tylko innowacyjność, pewną ekspansywność, pewien wzór, który mógłby być 

dla innych przedsiębiorców takim impulsem do tego, aby próbować podejmować ryzyko. 

W związku z tym nagrodę otrzymał Hotel KORONA – za wspaniały wystrój wnętrza 

reprezentujący poziom europejski, Sarna Sport – to inwestor, który wpływa na wizerunek 

miasta, zagospodarował pięknie odcinek pomiędzy Kościołem a ul. Armii Krajowej, 

trzecim jest Madagaskar – ciekawa inicjatywa pewnej egzotycznej działalności, która 

nadaje koloryt miastu.  

 Sekretarz Gminy Pan Tomasz Chmielowski odnosząc się do wypowiedzi radnych 

Pan Z. Dudy i M. Awiżenia wyjaśnił, iż możliwe, że Panowie się źle zrozumieli, a Pan 

Sekretarz się źle wyraził, z pewnością nie chciał zasugerować o żadnych niecnych 

czynach, aczkolwiek nie chciał się wikłać w rozmowy w gabinecie, był zaproszony na 

komisję i na komisji przedstawił stanowisko. Jeśli tak został zrozumiany to przeprasza bo 

nie o to chodziło – wyjaśnił Pan Sekretarz. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc poprosił, aby Rada udzieliła głosu Pani Weronice 

Cykowskiej.  

 Rada wyraziła zgodę na wypowiedź Pani Cykowskiej jednak nie dłużej niż 5 minut. 

Pani Weronika Cykowska – w swojej wypowiedzi po  raz kolejny omówiła historię 

sprawy przejęcia pomieszczeń po Panu Owczarku. Stwierdziła, iż sprawa toczy się już 32 

lata i nie można tego zakończyć. Sądzi, że Pan Owczarek specjalnie wyszukuje 

pretekstów, że musi być blisko poczty, kiosku czy restauracji. Przez 10 lat mieszkał nie 

zameldowany i wówczas można było go z zajmowanego mieszkania zabrać. Pani 

Weronika twierdzi, że może dostać mieszkanie zastępcze z zasobów spółdzielni czy też  

z puli miasta.  Podsumowując Pani Cykowska zwróciła się z wielką prośbą, aby raz na 

zawsze zakończyć jej sprawę. 

W związku z tym, iż więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, Przewodniczący 

zamknął realizację punktu sprawy różne. 

Po czym głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka  Pan Bogusław Szpytma: 

Wszystkim życzę pogody ducha, odzyskania tej energii, którą utracono na chwilę 

podczas pracy nad budżetem, dobrych relacji na ten czas i w domu i wśród mieszkańców, 

aby był czas na skonsumowanie tego co wypracowujemy w trudzie, spierając się o pewne 
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rzeczy, wyprostowując, myląc się czasami. Na te Święta Bożego Narodzenia, po roku 

ciężkiej pracy, życzę Państwu wszystkiego dobrego łamiąc się z Państwem symbolicznie 

opłatkiem. 

(Wszyscy wzajemnie łamali się opłatkiem składając życzenia świąteczne.) 
 
 
11.  Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XVII nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej mówiąc: 

„Zamykam XVII nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1530  (1205 – 1530). 
Czas trwania sesji 3 godz. 25  minut. 
 
 
Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

…........................... 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Henryk Urbanowski 
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